
 zنقل قول

رقابت های جام جهانی ۲۰۲۲ قطر در 
حالی ادامه دارد که تیم ملی کرواسی 
در مرحله یک چهارم نهایی با کسب 
پیروزی مقابل برزیل در ضربات پنالتی 
بار دیگر توانست به جمع چهار تیم برتر 

این مسابقات راه پیدا کند. 
کروات ها که در دوره قبلی فینالیست 
جام جهانی ۲۰۱۸ شده بودند نشان 
دادند حضورشان در بین برترین 
تیم های دنیا اتفاقی نیست و می توانند 
در هر دوره توانایی های خود را به رخ 
بکشند. برانکو ایوانکوویچ سرمربی 
تیم عمان که سال ها در تیم ملی ایران 
و باشگاه پرسپولیس کار کرده است، در 

حال حاضر در قطر حضور دارد و بازی 
کرواسی و برزیل را هم از نزدیک تماشا 
کرد تا شاهد صعود تیم کشورش به 
مرحله نیمه نهایی باشد. برانکو درباره 
صعود تیم ملی کرواسی به مرحله 
نیمه نهایی جام جهانی ۲۰۲۲ گفت: 
»شگفتی فوتبال را هر لحظه تماشا 
کردیم، قطعاً کرواسی یکی از بهترین 
تیم های تاریخ فوتبال ملی برزیل را 
شکست داد. تیمی که خسته نباشد 
برایش گل خوردن مهم نیست بلکه 
خروج موفق در پایان هر بازی اهمیت 
فراوان دارد، همین موضوع باعث شد 
کرواسی پس از اینکه مقابل برزیل گل 

خورد تلاش هایش را ادامه دهد و بتواند 
در وقت های اضافی گل بزند و بازی را به 
پنالتی بکشد.« برانکو درباره خلق این 
شگفتی توسط کروات ها ادامه داد: 
»شک ندارم زلاتکو دالیچ سرمربی 
کرواسی و تمام ارکان فنی تیم برای 
پنالتی ها هم برنامه ریزی دقیق داشتند. 
آنها می دانستند برزیل از چه نقطه ای 
ضربه پذیر است و روی همان پافشاری 
کردند و نتیجه گرفتند. کرواسی لایق 
بهترین تبریک های فوتبالی دنیاست.« 
پیش بینی سرمربی سابق تیم ملی ایران 
برای جام جهانی، قهرمانی کرواسی 
است. برانکو درباره احتمال صعود 

دوباره کرواسی به فینال جام جهانی 
گفت: »چرا که نه! کرواسی لایق جام 
شده است و این تیم پس از بارها و 
بارها نزدیکی به جام باید این بار طلا 
را لمس کند.« برانکو درباره تقابل 
آرژانتین و کرواسی در مرحله نیمه 
نهایی توضیح داد: »سخت ترین تیم ها 
در مسیر کرواسی قرار گرفتند، اما فکر 
می کنم با توجه به اینکه هر دو تیم با 
پیروزی در ضربات پنالتی به نیمه نهایی 
آمده اند بازی برابری را مقابل هم انجام 
خواهند داد. باید دید این تیم در ادامه 
چه نتیجه ای می گیرد. امیدوارم اسم 

کرواسی روی جام جهانی حک شود.«

در جذب بازیکن داخلی موفق نبودیم

برانکو: کرواسی لایق لمس جام طلاست

قادری: هیچ  
بازیکنی با بردیف 

اختلاف نداشت
آرش قادری مدافع تیم فوتبال 
تراکتور درباره انتخاب پاکو خمس 
به عنوان سرمربی جدید تیمش 
می گوید: »تراکتور در این سال ها 
با تغییرات متعدد در کادر فنی 
مواجه شده است و من معتقدم 
که این تغییرات برای هیچ تیمی 
ز  خوب نیست. شناخت من ا
سرمربی جدید تراکتور در حد 
اطلاعاتی است که رسانه ها در 
مورد آقای خمس نوشته اند. او 
جزو مربیانی است که در لیگ 
مطرح اسپانیا فعالیت داشته 
و قطعاً مربی باتجربه ای است. 
من امیدوارم با حضور این مربی 
بتوانیم نتایج خوبی بگیریم و 
مسیر پیشرفت مان را به بهترین 
شکل جلو ببریم.« او درباره دلیل 
جدایی بردیف این طور می گوید: 
»ما در آخرین روز اردوی ترکیه 
متوجه شدیم که ایشان قرار است 
از هدایت تیم استعفا کند. بردیف 
مربی خوبی است و در کارش 
بسیار جدی است. در ضمن باید 
بگویم که هیچ کدام از بازیکنان 
ما با این مربی مشکل یا اختلاف 

نداشتند.«
 

منافی: کی روش 
دستاوردی برای 
تیم ملی نداشت

جواد منافی مربی تیم فوتبال 
نساجی مازندران درباره شرایط 
ترکیه  ردوی  ا ز  ا بعد  تیمش 
می گوید: »اردوی بسیار خوبی 
برای تیم ما بود، چون در تهران 
زمین چمن ورزشگاه کارگران زیر 
کشت بود و ما برای پیدا کردن 
زمین تمرین مناسب مشکل 
داشتیم. این اردو در بهترین 
زمان ممکن برگزار شد و ما در 
زمین چمن بسیار خوبی تمرین 
کردیم. سه بازی دوستانه هم 
انجام دادیم تا به هدف هایی 
که داریم، برسیم. امیدوارم در 
شروع لیگ شرایط خوبی را تجربه 
کنیم.« او با اشاره به عملکرد تیم 
ملی در جام جهانی قطر این طور 
می گوید: »متأسفانه در این جام 
از لحاظ نتیجه گیری ناکام بودیم و 
برگشتن کی روش به تیم ملی یک 
تصمیم اشتباه از سوی فدراسیون 
بود. در این چند سال که کی روش 
در تیم ملی کار کرد مربیان ایرانی 
با داستان های مختلف از این 
تیم جدا شدند و فکر می کنم 
کی روش دستاوردی برای تیم 
ملی نداشت. ما می توانستیم در 
این جام به بازیکنان جوان میدان 
بدهیم، ولی متأسفانه کی روش 
بازیکنان خودش را آورد و به آنها 
بازی داد و خیلی از تصمیمات 
او از روی لج و لجبازی بود. در 
نهایت هم دیدید که نتوانستیم 
در جام جهانی نتیجه بگیریم. با 
توجه به فرصت نه چندان زیادی 
که تا جام ملت های آسیا داریم 
بهتر است فدراسیون فوتبال به 
مربیان ایرانی اعتماد کرده و یک 
مربی ایرانی را به عنوان سرمربی 
تیم ملی انتخاب کند. گزینه هایی 
مثل امیر قلعه نویی، علی دایی، 
یحیی گل محمدی، جواد نکونام 
و حمید مطهری می توانند برای 

تیم ملی مناسب باشند.«

 zمصاحبه

در آینه لیگ
11فوتبال ایران

ر  حضو ن  شد قطعی  ز  ا بعد 
کارلوس کی روش در تیم ملی 
اعلام شد او یک دستیار ایرانی را 
کنار خودش قرار خواهد داد. تنها 
گزینه فدراسیون فوتبال هم برای 
دستیاری کی روش، جواد نکونام 

سرمربی فعلی فولاد است.
تاج به عنوان رئیس فدراسیون 
فوتبال صراحتاً اعلام کرد که تنها 
گزینه او برای دستیاری کی روش 
نکونام است و حتی قرار است بعد 
از رقابت های جام جهانی کی روش 
به عنوان مدیرفنی و نکونام به 
عنوان سرمربی تیم ملی در جام 
شته  دا ر  سیا حضو آ ی  ملت ها
باشند. با توجه به قرارداد نکونام 
با فولاد، این مربی برای حضور در 
تیم ملی باید رضایت مدیران فولاد 
را جلب کند. باشگاه فولاد هم با 
انتشار بیانیه ای اعلام کرد مخالف 
حضور نکونام در تیم ملی است. 

کاملاً هم طبیعی به نظر می رسید 
که این اخبار، تمرکز بازیکنان فولاد 
را به هم بزند که همینطور هم شد.
ی  برا حتی  ن  سیو را فد ئیس  ر
جلب اعتماد بیشتر نکونام مدعی 
شده بود که: »در قرارداد فعلی 
ما با آقای کی روش، ایشان الان 
سرمربی ما در جام ملت های ۲۰۲۳ 
آسیا نیست. شاید از کی روش 
در جام ملت ها به عنوان مدیر 
فنی استفاده کنیم و از نکونام 
به عنوان سرمربی. صحبتش را 
داشتیم. البته برای نکونام همچنان 
 در حال رایزنی هستیم تا اتفاقی 

رخ بدهد.«
لبته سرمربی بعد از چند روز  ا
به  را  پاسخ منفی اش   ً حتا صرا
درخواست کی روش رسانه ای کرد 
تا تیم ملی تکلیفش را بداند. در 
نهایت هم آنها دوباره سراغ مارکار 

آقاجانیان رفتند.
حمیدرضا گرشاسبی مدیرعامل 
باشگاه فولاد اما از تکرار دوباره 
این اخبار به شدت دلخور است. او 
می گوید: »حاشیه های قبل از جام 
جهانی و حضور جواد نکونام روی 
نیمکت تیم ملی فوتبال ضربه بدی 

به تیم فولاد زد و باعث شد تمرکز 
تیم بهم بریزد و نتایج در لیگ به 
ضرر فولاد تمام شود. هرچه که 
بوده تمام شده است و نمی خواهم 
بیشتر از این در این باره حرفی بزنم، 
اما امیدوارم دیگر چنین اتفاقاتی 
را برای تیم فولاد رقم نزنند .جواد 
نکونام با صراحت اعلام کرده است 
که به تیم ملی فکر نمی کند و در 
فولاد خواهد ماند. اجازه ایجاد 

مجدد حاشیه ها را نمی دهیم.«
رئیس فدراسیون فوتبال فعلاً 
هیچ گزینه داخلی دیگری جز 
نکونام ندارد و می خواهد تمام 
ین مربی  نرژی خود را روی ا ا
بگذارد تا شاید سرمربی فولاد که 
دستیاری کی روش در جام جهانی 
۲۰۲۲ را نپذیرفت این بار با نظر 
جمعی هیأت رئیسه فدراسیون 
فوتبال، هدایت تیم ملی ایران 
را بر عهده بگیرد. در صورتی که 
نکونام هدایت تیم ملی ایران در 
جام ملت های ۲۰۲۳ و جام جهانی 
۲۰۲۶ را بپذیرد قطعاً خط قرمز روی 
اسم کی روش خواهد نشست در 
غیر این صورت گزینه های ادامه 
فعالیت او در جایگاه فنی دیگری 

جز سرمربیگری فعال خواهد شد.
کی روش بدون مذاکره جدی با 
فدراسیون فوتبال تهران را ترک کرد 
و در روز های گذشته گمانه زنی های 
مختلفی درباره وضعیت نیمکت 
تیم ملی مطرح شده است. اگر 
مدیران فدراسیون تصمیم به قطع 
همکاری با کی روش بگیرند، فوتبال 
ایران دوباره وارد روز های آشفته و 

سردرگمی خواهد شد. 
ی  م ها نا ن  میا ین  ا ر  د لبته  ا
د  می شو ه  شنید هم  مختلفی 
که هنوز هیچ کدام شان از منابع 
موثق رسانه ای نشده است. به 
نظر می رسد فدراسیون همچنان 
پیگیر وضعیت نکونام خواهد بود 
و اگر او روی موضع خودش بماند 
آنو قت تاج و دوستانش باید سراغ 

گزینه های دیگری بروند.
رئیس فدراسیون فوتبال قصد 
دارد پروژه استفاده از مربی داخلی 
را با گرفتن نظر مثبت وزیر ورزش 
و ارکان اجرایی کشور قطعی کند 
و سپس سراغ نکونام برود تا این 
مربی حمایت همه جانبه ای برای 
امور فنی تیم ملی فوتبال ایران 

داشته باشد.

 zگزارش

محسن ذاکری
روزنامه نگار
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مربی اسپانیایی تراکتور

نیمکت پرشورها تقویت می شود

»پاکو خمس« سرمربی جدید تراکتور پس از حضور در تبریز و عقد قرارداد 
رسمی با این باشگاه، قصد دارد یک دستیار اسپانیایی هم به کادرفنی خود 
در تراکتور اضافه کند. خمس که با تداوم حضور نصرتی، مارکو کاسر و آلین 
دینکا در کادر خود موافقت کرده، در جلسه با مدیران باشگاه خواستار اضافه 
شدن یک مربی اسپانیایی به عنوان تمرین  دهنده به جمع کادرفنی خود 
شده بود که این درخواست با موافقت مدیران باشگاه همراه شده است. 

اسماعیل تقی پور:

به جدول نگاه نمی کنیم

اسماعیل تقی پور سرمربی تیم فوتسال مس سونگون معتقد است با وجود 
اختلافی که شاگردانش با سایر مدعیان قهرمانی لیگ برتر ایجاد کرده اند، باید تا 
پایان مسابقات برای قهرمانی بجنگند: »بازیکنان ما تاکنون یکدلی خود را نشان 
داد ه اند و این مسأله همراه با حمایت های مجموعه و پشتیبانی مدیرعامل 
ورزشی مس یعنی رسول خطیبی، دست به دست هم دادند تا تیم موفقی 
داشته باشیم. ما به جدول نگاه نمی کنیم و کار خودمان را انجام می دهیم.«

عبدالله ویسی

ترخیص از بیمارستان

عبدالله ویسی سرمربی سابق فولاد و استقلال خوزستان که هفته گذشته 
تحت عمل جراحی قرار گرفت، جمعه از بیمارستان ترخیص شد. ویسی 
مدتی بود که مشکل کمردرد داشت که به این دلیل به پیشنهادهای 
سرمربیگری پاسخ منفی می داد. او به خاطر این مشکل حتی یک ماه در 
استراحت مطلق بود اما این مسأله هم کمکی به او نکرد تا اینکه هفته 

گذشته در بیمارستان آتیه تحت عمل جراحی قرار گرفت. 

پاســخ باشگاه فولاد در خصوص 
حضور جواد نکونام روی نیمکت 
تیم ملی به فدراســیون فوتبال:

                                  
نـــه


